

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会 第二届中医脉象国际学术大会（2011·西安）

征文通知

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会第二届中医脉象国际学术大会拟定于 2011 年 4 月 9 至 11 日在中国陕西西安召开，现将有关会议征文事项通知如下：

征文内容：

- （一）脉象研究领域内的现状、发展趋势、理论研究进展、亟待解决的问题等；
- （二）古今各家脉诊技法、特征总结；
- （三）脉象研究在疾病临床诊治、康复、护理方面的作用；
- （四）名老中医脉诊经验总结；
- （五）脉象相关基础研究；
- （六）脉象现代研究中多学科交叉的方法学探讨；
- （七）生物信息学、神经信息学与脉诊研究；
- （八）脉诊在现代循证医学中的作用探讨；
- （九）脉诊在流行病学调查研究中的应用；
- （十）现代脉诊仪的研制与开发等。

征文要求：

论文内容充实、资料可靠，并且未在正式出版物上发表过，论文文责自负。字数要求在 3000—5000 字以内，并附 300 字左右的中、

英文摘要，以 word 文档格式发往指定邮箱，或用 A4 纸、宋体 4 号字打印并附光盘邮寄（收到稿件后即发回执）。

论文经评审委员会审稿后，有权给予删改和取舍。论文将编辑成大会论文集，并择优推荐入选世界中医药学会联合会所属相关杂志。大会免费审稿。

论文截稿时间：2011 年 3 月 1 日。

联系方式：

通讯地址：陕西省咸阳市陕西中医学院国际合作与交流处

侯冠辉 收

邮编：712046

邮箱：houguanhui@gmail.com

tengjing1972@163.com

xuxiying2004@163.com

联系电话：侯冠辉 +86-29-38185069；+86-13891065404

曲光明 +86-29-381850 ； +86-13279109992

世界中联脉象研究专业委员会秘书处：

邮箱：wfcmspr@126.com

联系电话：滕晶 +86-13573175851

许希迎 +86+13573162354

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会
第二届中医脉象国际学术大会(2011·西安)组织委员会

2010 年 11 月 12 日



The Specialty Committee of the Pulse-Manifestation of the World Federation of Chinese Medicine Societies the 2nd International Conference of Chinese Medicine Pulse-Manifestation Xi'an, China 2011

First Call for Papers

The Specialty Committee of The Pulse-Manifestation of the World Federation of Chinese Medicine Societies plans to hold the Second International Symposium on Pulse Manifestation from April 9 to April 11, 2011 with check-in on April 8, 2011 in Xi'an, Shaanxi Province, China. The relative matters include:

Contents:

- 1) Status quo, development tendency, theoretical studies, and problems needed to be settled in the pulse field.
- 2) Summary of pulse techniques and features utilized by doctors in ancient and modern times.
- 3) Pulse manifestation study on the effects of clinical diagnoses and treatment, recovery and nursing.
- 4) Pulse-taking summary by experienced doctors.
- 5) Basic research on pulse manifestation.
- 6) Study of interdisciplinary methodology in modern pulse research.
- 7) Relationship of pulse with bioinformatics and neuroinformatics.
- 8) Study of the effects of pulse-taking on modern evidence-based medicine.
- 9) Application of pulse-taking in the research of epidemiology.
- 10) Development of modern pulse diagnostic instruments. **Paper Submissions:**

The essay should have substantial evidence and reliable information, and should NOT be published officially. **The authors should take the responsibility themselves.** The essay should include 3000 - 5000 words with a 300 word abstract **both in Chinese and English.** Submit Papers via email as a Microsoft Word document (.doc), or send by post on A4 paper in Song typeface 4 with a compact disc (receipt notification). The judge committee has the right to revise essays. All the essays will be compiled into proceedings. Excellent papers may be recommended to the related journal of WFCMS. Free revising.

Deadline: March 01, 2011 (2011-03-01)

Contact Information: Mailing Address:

International Cooperation and Exchanges Office

Shaanxi University of Chinese Medicine, Xian Yang, Shaanxi Province

Postcode: 712046

E-Mail: houguanhui@gmail.com

Telephone: Hou Guanhui: +86-29-38185069; +86-13891065404

Qu Guangming: +86-29-38185056; +86-13279109992

Secretariat of the Specialty Committee of Pulse Manifestation of the World

Federation of Chinese Medicine Societies:

Email: wfcmspr@126.com

Contact Person: Teng Jing (Telephone: +86-13573175851)

Xu Xiyong (Telephone: +86-13573162354)

20th October, 2010

**Authorized by the Organizing Committee of the Second International
Conference on Chinese Medicine Pulse- Manifestation, Xi'an, China 2011,**

**The Specialty Committee of Pulse Manifestation of
the World Federation of Chinese Medicine Societies.**